



c/Antiga Rectoria s/n  
17199 Cartellà (Sant Gregori)  
NIF: G-17167602  
[ateneuvalldellemena@gmail.com](mailto:ateneuvalldellemena@gmail.com)  
<http://ateneuvalldellemena.wix.com/ateneu>



## ACTA REUNIÓ DE LA JUNTA DE L'ATENEU DE LA VALL DEL LLÉMENA

**DATA:** 10 de gener del 2025

**HORA:** 19.30h

**LLOC:** Rectoria de Cartellà

**Assistents:** Cesc Compte, Toni Codina, Miquel Bohigas, Robert Mas, Jesús Busquets, Veva Noguera, Carme Callejón, Joan Brunet, Jordi Rubió i Ricard March.

*Ordre del dia:*

### 1-Aprovació acta anterior

S'aprova l'acta enviada prèviament a la junta del 27 de setembre del 2024

### 2-Organització Casal d'estiu 2025: va som-hi!!

Es proposa que sigui GEBRE qui organitzi un any més el Casal d'Estiu. Es començaran a convocar reunions.

### 3-LlemenArt 2025: engegarem

Es realitzarà del 25 al 27 d'abril, amb els tallers dissabte i la fira diumenge. Es farà una segona auca de la Vall, de caire més reivindicatiu. S'anirà informant de programa i activitats. El pressupost per cartell i auca serien 180-200 euros. Els valorarà tenir "food-trucks".

### 4-Cicle "El Mon que Ve": el donem per acabat o cerquem un meteoròleg?

S'ha contactat amb Monica Usart, meteoròleg de RAC1, que ens proposa fer una xerrada després de l'estiu, que acceptarem i amb ella tancaríem el cicle. Plantegem fer una o dues prèvies i es proposa una amb Cèlia Cernadas sobre conflictes geopolítics vistos pel periodista en juny o juliol i una amb Eudald Carbonell.

## **5-Conveni Rectoria: passem a la proactivitat?**

S'ha parlat de nou amb l'Ajuntament de tenir enllestit el conveni d'ús de la Rectoria. Insistirem en tenir una proposta abans de fi d'any.

## **6-Oncotrail 2025, caminem-hi**

Inscripcions a partir del 20 de gener, s'enviarà un correu als socis per veure qui vol participar per muntar, com cada any, un equip subvencionat per l'Ateneu. Enguany la participació de tots els equips va per estricte sorteig entre tots els inscrits, sense comptar haver participat abans. En tant això, no és segur hi puguem participar.

## **7-Any de renovació de Junta: itinerari**

Aquest 2025 caldrà renovar junta pel que es farà una assemblea extraordinària per aquest afer el darrer diumenge de novembre. Tres setmanes abans es comunicarà als socis aquesta assemblea, que l'actual junta seguiria en funcions fins eleccions i que qualsevol soci o grup de socis pot presentar una llista o sumar-se a tots aquells que estiguin interessats.

## **8- Observatori de la Llémena: que hem vist**

Ricard March explica com va anar l'activitat de l'Observatori de la Llémena que es va fer amb LEN (Llémena Espai Natural). Es va detectar una anomalia en l'aigua i s'ha fet un escrit que s'ha remès a ACA denunciant que hi ha un punt del riu a l'alçada de la depuradora de Sant Esteve de Llémena on hi ha un canvi de la qualitat de l'aigua llera avall. S'ha respost a aquest informe, entregat dimarts dia 7 de gener, i ens han confirmat que el proper dia 15 de gener es farà una visita conjunta amb un inspector. També ens han informat que es faria una reunió posterior. Ens hem proposat, però dependrà de la visita del dia 15 si cal que les entitats fem fer una analítica completa amb cost d'uns 400 euros. Aquesta despesa s'accepta en Junta, valorant despesa conjunta amb LEN en proporció a nombre de socis.

## **9-Propostes d'activitats diverses i divertides**

Es proposa fer un cicle o jornada de caire gastronòmic o productes quilòmetre 0, amb explicació de com es fa i tastet posterior.

Jordi Rubió comenta que el grup d'estudi de les papallones plantejarà al *Catalan Butterfly Monitoring Schema* activar el transsecte que s'ha treballat aquest any i començar a censar papallones aquesta temporada, que s'inicia a finals de març.

## **10-Precs, preguntes i altres temes que sorgeixin.**

Comentem a l'inici i es ja sabut que l'Ateneu va ser guardonat en els Premis Ateneus FAC amb el segon premi en la categoria Jove memorial Ricard Julià.

La Tresorera diu que cal tinguem factures per obtenir subvencions. També que ens ha arribat l'import de la subvenció "Impulsa't" de la FAC i que manca el del premi Ateneus FAC.

Es comenta l'èxit de les sortides excursionistes i en aquest sentit Cesc diu que l'Instagram no ho reflecteix donat que no s'hi pugen fotos i caldria farcir-lo de contingut. Cesc es presta a penjar els continguts que se li facin arribar.

Ricard March també comenta que s'està movent per la LEN el fer una comunitat energètica. Es farà una visita d'una tècnica del Consell Comarcal per a veure'n la viabilitat. Seguirem aquest tema per veure si ens hi podem afegir.

Es comenta reprendre el tema de passar per assegurança els vidres trencats a menjador i rebedor de la Rectoria.

Finalitza la reunió a les 21:15h

Atentament,

Jordi Rubió  
Secretari  
Sant Gregori, a 11 de gener del 2025

# **ACTA REUNIÓ DE LA JUNTA DE L'ATENEU DE LA VALL DEL LLÉMENA**

**DATA:** 21 de març del 2025

**HORA:** 19.45h

**LLOC:** Rectoria de Cartellà

**Assistents:** Cesc Compte, Toni Codina, Miquel Bohigas, Robert Mas, Jesús Busquets, Veva Noguera, Jordi Fàbrega, Joan Brunet, Jordi Rubió i Ricard March.

*Ordre del dia:*

## **1-Aprovació acta anterior**

S'aprova l'acta enviada prèviament a la junta del 10 de gener del 2025

## **2-Conveni Rectoria: analitzem esborrany**

Analitzem el document aportat i pensem cal treballar en:

- punt de obres, cal dir-los que les obres grans haurien de ser responsabilitat de l'Ajuntament i l'AVLL del manteniment.
- cal acotar el terme que l'Ajuntament ho pugui cedir a qui vulgui sense que reverteixi en responsabilitats d'aquest
- afegir clàusula de renovació automàtica vençuts els 4 anys si hi ha acord entre parts.
- cal donar accés a la deixalleria exterior si l'Ateneu es responsable de la seva gestió en la Rectoria.
- fer constar que l'Ajuntament no ho cedeixi a privats sinó sols socis i entitats que ho justifiquen per activitat i amb vist-i-plau de l'AVLL, i que AVLL gestiona l'agenda d'ocupació.

Es farà nova versió i la final passaria per Assemblea

## **3-Us de la Rectoria: a propòsit de l'anterior**

Caldrà renovar la normativa d'ús de la Rectoria per adaptar-la també al conveni, deixant clar l'ús exclusiu per a socis i condicions per entitats. El portarem en propera reunió de Junta. Quedem en substituir les portes amb vidre per compactes.

## **4-Organització Casal d'estiu 2025: com ho tenim**

GEBRE organitzarà el Casal de 2025. El casal començaria 23 o 25 de juny fins 1 d'agost. S'ha proposat horari de 8h del matí en acollida fins 17h si hi ha inscripcions per aquest horari. JF explica trobada amb Ajuntament per a suport econòmic, que per ara s'ha dit es demani per subvenció. Explica que el benefici del 2024 es de 500 euros que es transmetrà en compra d'espècies/objectes. Valorem l'opció de que es compri un rentaplats, donat com estan els actuals, i taules o atuells de cuina. Es donaran títols de participació no oficials a premonitors. CC explica que també fa formació per monitors Cal Bolet. Cal demanar a l'Ajuntament que faci un pla de seguretat de la Rectoria, amb plànols de sortida. Plantejat obrir a I2, pensem no es adient en tant son nens molt petits i tenen llar d'infants oberta. El preu serà millor a més setmanes s'inscriguin els participants. S'enviarà carta de presentació l'1 d'abril i es decidirà període d'inscripcions. Se'ns demana des de GEBRE comprar algun fungible com oli, tovallons i algun mes, accedim. També caldrà acordar amb ells quan es fa la presentació, prevista per maig.

### **5-LlemenArt 2025: s'apropa**

Es fa del 26 al 27 abril, la programació es a la web. Son 45 participants, 38 apuntats per ara al dinar. S'ha fet una auca nova que emmarcarem junt amb les altres. Es passaran les despeses a tresoreria. Es convidaran a dinar als de l'Ateneu de Conflent i gent de la FAC que vindran. Es faran xerrades de motius pictòrics. Cal Bolet i l'Associació de Dones de la Vall han demanat també per col·laborar sobre violència de gènere. MB explica també altres activitats que es faran. Es farà publicitat de tot a xarxes.

Es concreta que en el dinar de dissabte 26 d'abril l' Ateneu pagarà 5 dels 10€ que costa el dinar de cada persona (en David Julià ens manté el mateix preu que l'any passat).Els mateixos 10€ se li cobraran a l'acompanyant de cada artista (només a 1). A més, diumenge es convidarà a dinar als membres de l'Ateneu del Conflent i els de la FAC que assisteixin.

S'han editat una nova Auca de la Vall de Llémena quee s planteja vendre. També poden tenir-hi sortida les que tenim de la primera i d'en Pere Joan Sala

### **6-Cicle “El Món que Ve”: concretem dates**

TC concreta que tenim data per Mònica Usart per 19 setembre i 13 de juny Cèlia Cernades. Valorem després tancar el cicle i començar-ne un de nou sobre gastronomia.

### **7-Pla de lectura de Sant Gregori: candidats a col·laborar**

Hi ha la proposta de fer un pla lector per SG. Es va fer una reunió, on hi vàrem col·laborar però varen faltar actors importants: no va ser present l'Escola i l'Institut. Ara es farà un mapa de les activitats culturals del municipi.

## **8-Assegurances: actualització cobertures per activitats**

RoM ha contactat amb la gestoria ARÇ per saber la cobertura contractada per AVLL amb Plus Ultra. En tant aclarir les condicions de responsabilitat civil, per ara es suspenen excursions organitzades, no les caminades locals on hom hi ve a títol personal. També comenta que hi ha hagut la oferta de fusió amb un grup excursionista de Bescanó ja federat.

Es comenta el que ens inclou ara la assegurança i que no ho tenim ben solucionat per activitats exteriors, pel que ampliarem en aquest sentit la cobertura. També valorem fer una assegurança específica d'accidents per cada sortida i la possibilitat de federar-nos.

Es decideix arreglar alguns desperfectes de a la Rectoria. En concret canviar el vidre trencat del menjador i col·locar una fullola de fusta a les dues portes d'aquest que s'obren al menjador. Ho gestionaran JB i TC.

## **9-Premis Treball de Recerca (TdR): decisió per 2025 i plans de futur**

JR explica que sols s'ha presentat un alumne de l'Institut Maristes de Girona, amb un TdR sobre plantes medicinals de la Vall de Llémena, tema sobre el que ha elaborat una extensa guia i que aconsegueix els requisits demanats en les bases del premi. Atès sols n'hi ha un, es decideix no convocar tribunal i atorgar-li. Se li comunicarà, se'l citarà en maig per a rebre el diploma i se li demanarà aleshores les dades bancàries per fer l'ingrés de 300 euros.

Donada la poca participació, en 2024 va quedar desert, es debat si cal continuar amb aquest premi. Sotmès a votació es decideix que no per 7 vots a 2, de 9 presents.

RoM proposa que podríem substituir el premi TdR per alguna forma de suport al Festival Contrarellotge (per ex. donant un premi) que és el concurs de curtmetratges organitzat per cal Bolet (segona edició aquest any 2025).

## **10-Propostes d'activitats diverses**

Es valorarà, atès el premi TdR, contactar amb algú, potser el premiat, per a fer una activitat de Jornades Temàtiques sobre plantes medicinals, opcionalment també ho podem fer de herbes de ratafia.

### **11-Precs, preguntes i altres temes que sorgeixin.**

JB diu caldrà algun dia explicar/informar sobre les conseqüències l'escrit dirigit a ACA que es va fer des de AVLL i LLEM. Es citarà a les sòcies que varen participar en aquest afer a comentar-ho en una reunió amb la Junta per establir també accions futures.

Caldrà fer assemblea general en maig i com cada any es mirarà de fer coincidir el dia amb la presentació del Casal d'Estiu i l'entrega del Premi TdR.

Finalitza la reunió a les 21:25h

Atentament,

Jordi Rubió  
Secretari  
Sant Gregori, a 26 de març del 2025

# **ACTA REUNIÓ DE LA JUNTA DE L'ATENEU DE LA VALL DEL LLÉMENA**

**DATA:** 25 de maig del 2025

**HORA:** 13h30'

**LLOC:** Rectoria de Cartellà

**Assistents:** Ricard March, Joan Brunet, Carme Callejón, Toni Codina, Robert Mas, Veva Noguera, Xevi Parellada, Jordi Fàbrega, Cesc Compte, Jordi Rubió.

*Ordre del dia:*

## **1. Aprovació acta anterior**

S'aprova l'acta enviada prèviament a la junta del 21 de març del 2025

## **2. Proposta afegitó concepte mediambiental a Estatuts**

Es comenta a proposta de la sòcia beneficiària Helena Guasch, qui participa a l'observatori de la Llémna en representació de l'Ateneu, fer una ampliació dels estatuts en la seva part de objectius i activitats, recollides en l'article 2.

Es proposa en els "fins" afegir el següent punt : Estudi, conservació i millora de la gestió dels espais naturals aquàtics i terrestres de l'àmbit territorial de l'Ateneu i en especial de la conca de la riera de la Vall de Llémna.

En les activitats, canviar el punt:

"Organitza excursions i altres activitats relacionades amb el medi ambient"

Pels següents dos punts:

- Organitza activitats relacionades amb l'excursionisme
- Organitza activitats relacionades amb l'observació i conservació dels espais naturals.

Debatuda la proposta, es plantejarà avui en Assemblea General i en cas de ser aprovada la modificació, es farà un nou text, afegint també conceptes aprovats en Assemblea de 2023 sobre l'edat límit de soci beneficiari i la inclusió com a socis/sòcies de persones que no visquin a la Vall, per a ser registrat com a actualització d'Estatuts a la Generalitat.

## **3. Conveni Rectoria**

Llegim la darrera versió del conveni pendent de signar i que avui es plantejarà referendar en Assemblea. S'ha realitzat amb l'assessorament de la FAC. S'especifica que les despeses de subministraments (llum, aigua, etc) recauran en l'Ajuntament a partir de 2026, pel que en farem la relació que paguem, valorant si s'escau recuperar el telèfon. També s'especifica que recau en l'Ateneu el manteniment ordinari però que haurem de comunicar la necessitat d'obres majors i convenir qui les efectua. Sobre aquest punt, es debat de com ha de ser el redactat. Comentem també que es respecta la nostra gestió de la Rectoria i que caldrà fer un inventari.

#### **4. Us de la Rectoria**

Es planteja un nou document d'us de la Rectoria, actualitzant el que tenim aprovat de 2011. Donat que es plantejarà el conveni amb l'Ajuntament en Assemblea i aquest recull aspectes d'us del l'immoble, es farà un cop feta Assemblea per a ser aprovat per Junta.

#### **5. Organització Casal d'estiu 2025: actualització**

Son, actualment, 110-120 nens/es inscrits. La presentació està proposada pel dia 13 de juny, però es passarà informació via telemàtica prèvia amb els detalls concretats i la del dia 13 aniria més dirigida a les noves famílies. S'ha canviat l'empresa de "cattering" i s'ha agafat "Bo-i-sà".

#### **6. LlemenArt 2025: valoració final**

Tot i que n'ha excusat la presència, Miquel Bohigas ha aportat un resum de LlemenArt.

#### **7. Cicle "El Mon que Ve": pròximes i darreres conferències**

El 13 juny ve Cèlia Cernadas per a fer una xerrada de nom "Fora de focus" sobre els reptes del segle actual.

Monica Usart, climatòloga, ve en setembre per parlar del canvi climàtic. Amb aquestes dues xerrades tancaríem el cicle.

#### **8. Discussió sobre actual estat de gestió d'imatge i LOPD dels associats.**

Jordi Rubió comenta que caldrà repassar l'acompliment de la normativa de drets d'imatge i LOPD, que es va desenvolupar fa anys amb FAC i s'especifica en la butlleta d'inscripció, però caldrà una posada al dia a fer per la nova Junta.

#### **9. Preparació de l'Assemblea ordinària i de la extraordinària de novembre per renovació de junta.**

De cara a l'Assemblea prevista per el mateix 25 de maig a les 16h45', es defineix es presentarà la proposta de canvis d'Estatuts per part del secretari, el tancament comptable per part de tresorera i un resum de els activitats de 2025 i la proposta de conveni per part del president. S'hi recordarà que a finals de novembre es farà l'Assemblea extraordinària de renovació de la Junta.

#### **10. Propostes, precs, preguntes i altres temes que sorgeixin.**

Toni Codina ha recollit correu a Sant Gregori i es recorda que hi tenim un apartat on rebem informació en paper, que cal de tant en tant anar-hi.

Es concreta que es giraran quotes la segona quinzena de juny.

Finalitza la reunió a les 14h 30'

Atentament,

Jordi Rubió  
Secretari  
Sant Gregori, a 27 de maig del 2025

# **ACTA DE L'ASSEMBLEA GENERAL DE L'ATENEU DE LA VALL DE LLÉMENA**

**DATA:** Diumenge 25 de maig de 2025

**HORA:** 16:45 hores en primera convocatòria i a les 17 hores en segona

**LLOC:** Rectoria de Cartellà

## **Assistents (es numeren socis i beneficiaris assistents, amb un vot):**

1. Joan Brunet i Helena Guasch
2. Robert Mas
3. Jesús Busquets
4. Cesc Compte
5. Carme Callejón i Enric Llauger
6. Jordi Fàbrega
7. Xavier Parellada i Sol Maronna
8. Toni Codina i Neus Camps
9. Veva Noguera i Josep Llorens
10. Jordi Rubió
11. Ricard March i Gemma Torras

L'ordre del dia es va desenvolupar de la següent forma

## **1. Aprovació de l'acta de l'anterior assemblea**

S'aprovà l'acta de l'anterior assemblea ordinària del 25 de maig del 2024, enviada als socis i ja pujada a la web amb caràcter provisional.

## **2. Canvis en els estatuts**

A proposta de les sòcies que participen a l'observatori de la Llémena en representació de l'Ateneu, fer una ampliació dels estatuts en la seva part de objectius i activitats, recollides en l'article 2.

Es proposa en els "fins" afegir el següent punt : Estudi, conservació i millora de la gestió dels espais naturals aquàtics i terrestres de l'àmbit territorial de l'Ateneu i en especial de la conca de la riera de la Vall de Llémena.

En les activitats, canviar el punt:

"Organitza excursions i altres activitats relacionades amb el medi ambient"

Pels següents dos punts:

- Organitza activitats relacionades amb l'excursionisme
- Organitza activitats relacionades amb l'observació i conservació dels espais naturals.

Aquests canvis es sumen als acordats en Assemblea de maig de 2023 on es va aprovar

-el referendament de que la Junta pugui aprovar nous socis no residents a la Vall, sempre que el sol·licitant no resident tingui vincles amb la vall de caire afectiu, familiar o professional.

-el límit d'edat per a ser soci beneficiari, donat que la quota es familiar i inclou la parella i fills de l'associat, aprovant-se límit per a soci beneficiari en 25 anys..

S'aproven els canvis per 11 vots a favor, cap en contra ni abstenció

Des de la Junta es farà l'actualització dels Estatuts i es registraran de nou a la Generalitat.

**3. Informe del tresorer i aprovació de l'estat de comptes.**

La tesorera Genoveva Noguera desgrana les partides de les fonts d'ingressos, que són bàsicament les quotes de socis i subvencions, i de les despeses, on es fa esment que part de les despeses de les instal·lacions, la Rectoria, seran assumides per l'Ajuntament a partir de 2026. El tancament comptable de 2024 es aprovat en assemblea per 11 vots a favor i cap abstenció o vot negatiu. Les dades són a disposició dels socis que ho demanin a la Junta.

**Resum despeses/ingressos**

| RESULTATS EXERCICI 2024 |            |                 |            |
|-------------------------|------------|-----------------|------------|
| DESPESES                |            | INGRESSOS       |            |
| CICLES                  | 1.894,43 € | QUOTES<br>SOCIS | 8.150,00 € |
| GRUP EXCURSIONISTA      | 278,00 €   | SUBVENCIONS     | 3.557,50 € |
| CLUB LECTURA            | 806,38 €   |                 |            |
| LLEMENART               | 1.064,80 € |                 |            |
| TRANSSECTE PAPALLONES   | 82,50 €    |                 |            |
| ONCOLLIGA               | 1.502,00 € |                 |            |
| LLUM                    | 420,05 €   |                 |            |
| FEDERACIÓ I ASSEGURANÇA | 802,88 €   |                 |            |
| DESPESES BANCÀRIES      | 194,09 €   |                 |            |
| DESPESES MANTENIMENT    |            |                 |            |
| INSTAL·LACIONS          | 3.479,14 € |                 |            |
| DESPESES VARIES         | 700,11 €   |                 |            |

|                            |                    |                       |                    |
|----------------------------|--------------------|-----------------------|--------------------|
| <b>TOTAL DESPESES</b>      | <b>11.224,38 €</b> | <b>TOTAL INGRESOS</b> | <b>11.707,50 €</b> |
| <b>RESULTAT 2024</b>       | <b>483,12 €</b>    |                       |                    |
| SALDO A BANCARI 31/12/2023 | 13.277,68 €        |                       |                    |
| RESULTAT 2024              | 483,12 €           |                       |                    |
| <b>SALDO A 31/12/2024</b>  | <b>13.760,80 €</b> |                       |                    |

#### **4. Informe del president**

El president fa un breu resum de les activitats de l'Ateneu fetes en 2025.

Dona inicialment veu a Carme Callejón que fa esment de les 15 edicions del Club de Lectura (CdL) i les dues properes activitats amb periodistes, una amb Cèlia Cernades dins el cicle “El món que ve” i una segona dins el CdL amb Txell Freixas.

S'esmenten les activitats del Grup Excursionista i altres activitats esportives com Oncotrail i Oncobike. Aquestes activitats han fet augmentar el número de socis.

També es comenta la millora de les assegurances de la ma de les excursions.

Es comenta que són ja concretades dues jornades del cicle “El món que ve” que probablement el tancaran i tota l'activitat de LlemenArt promoguda per Miquel Bohigas, celebrant-se la trobada amb molt èxit els dies d'abril.

L'observatori de la Llémena ha estat un espai de Col·laboració amb LLEN (Llémena Espai Natural) i és aquest un projecte destinat a analitzar l'estat de l'aigua de la riera i de la Vall en general.

A la web, que de nou s'agraeix a Miquel Bohigas la tasca dedicada, hi ha tota la informació de les activitats de l'Ateneu.

Es comenta finalment el redactat del nou conveni, fet amb al suport de la FAC (Federació d'Ateneus de Catalunya”, que ha estat debatut en Junta i s'hi faran algunes esmenes. El conveni es una cessió tolerada i gratuïta per 4+4 anys renovable despès anualment, malgrat es concreten en quines situacions es pot rescindir aquest conveni. Aquest conveni es dona la gestió de l'ocupació de la Rectoria. En ell es contempla que a partir de 2026 l'Ajuntament es farà càrrec de les despeses de subministrament. Es concretarà però, quines parts del manteniment ha de recaure en l'Ajuntament i quines en l'Ateneu. Es fa èmfasi en aquest punt.

Ens caldrà prèviament fer un inventari del que és de l'Ateneu i una auditoria de com està la Rectoria.

Es comenta que el termini per avisar la fi de la cessió hauria de ser de mínim 6 mesos, per no afectar programacions de CdL o Casal.

Enric Llauger demana que caldrà fer una nova normativa d'ús de la Rectoria, cosa que s'aclareix es farà dins la Junta, actualitzant les escrites en 2011.

També comentem que caldrà comunicació amb Ajuntament per a la no ocupació en els dates fixes per activitats de l'Ateneu, com el Casal, LlemenArt, l'activitat inaugural o estival de CdL i les assemblees.

Per 11 vots afirmatius, cap abstenció i cap vot negatiu, s'aprova de forma bàsica del redactat i es dona el poder a la Junta de, un cop renegociades les esmenes, fer-ne la signatura.

Jordi Rubió comunica que el darrer cap de setmana de novembre es farà l'assemblea extraordinària de renovació de Junta i un mínim de 3 setmanes abans s'informarà els socis i la Junta passarà a exercir en funcions.

En la part de precs i preguntes Helena Guasch explica de forma més detallada algunes de les activitats fetes dins l'Observatori de la Llémèna, recollides també a la web. Aquest és un grup de treball col·laboratiu entre dues entitats, Ateneu i LLEN. L'1 de juny es presentarà el grup dins la Fira de Medi Ambient que es farà a Sant Martí de Llémèna, a la qual se'ns ha convidat. Es treballa, i es va debatre en pla municipal, que l'aigua no sigui considerada mineral i per tant pugui ser explotada sota la llei de mines.

Joan Brunet posa en valor haver re-empres les relacions amb LLEN, que havien estat inicialment i fa molts anys dins la Junta.

Cesc Compte apunta la idoneïtat de que algun membre de l'Observatori sigui dins la Junta en la seva renovació.

Comenta Gemma Torras que s'han rebut propostes de col·laboració amb diferents grups excursionistes i el dia 8 de juny se'n farà una conjunta amb tots els grups caminants de la Vall.

Sol Maronna proposa fer una enquesta als participants al Casal sobre quines activitats dirigides a nens/nenes es podrien fer dins el marc de l'Ateneu.

Finalitza l'Assemblea a les 18:35h

Acta elaborada per:

Jordi Rubió Casadevall  
Secretari Ateneu de la Vall del Llémèna

*Pendent de ser aprovada en la propera assemblea.*

Sant Gregori, 27 de maig del 2025

# **ACTA REUNIÓ DE LA JUNTA DE L'ATENEU DE LA VALL DEL LLÉMENA**

**DATA:** 2 d'octubre del 2025

**HORA:** 19h15'

**LLOC:** Rectoria de Cartellà

**Assistents:** Ricard March (RM), Joan Brunet (JB), Toni Codina, Robert Mas (RMs), Veva Noguera (VN), Miquel Bohigas (MB), Jesús Busquets, Jordi Fàbrega (JF), Cesc Compte, Jordi Rubió (JR).

## **1. Aprovació acta anterior**

S'aprova l'acta del 25 de maig del 2025

## **2. Document final Conveni Rectoria**

Es mostra i esta signat, sols queda signar informe tècnic i inventari que caldria ampliar. Fora de la Rectoria hi ha la maqueta, el projector, un micròfon i els trofeus dels premis, que s'afegirà.

En l'informe tècnic es recull que el pis de dalt es poc utilitzable quasi en tota la seva extensió, així com s'indiquen altres deficiències. El document es presentarà a la propera assemblea.

## **3. Actualització normativa d'ús de la Rectoria.**

Comentem la normativa actualitzada de 10 punts, que s'aprova i es presentarà en propera assemblea (s'adjunta annex 1). Es penjarà la normativa a la seu.

## **4. Avaluació Casal d'estiu 2025**

JF explica que encara no tenim anàlisi de costos i guanys. Hi ha pares/mares del Casal interessats en donar continuïtat a aquesta secció dins els responsabilitats de la Junta. La nau central no es va fer servir per goteres.

## **5. Nou curs del Club de Lectura**

Es va presentar la nova temporada el dia 17 de setembre

## **6. Nou curs en la secció/grup d'excursionisme**

Enviat el programa fa 15 dies i ja s'ha iniciat. També hi ha tenim equip per Oncotrail i Oncobike.

Comenta RMs que un grup federat, els Isards de Bescanó, vol tancar u busquen un grup a qui cedir el dret d'estar federat, la subrogació del qual té cost. Explica que no ens cal estar federats en tant no fem activitats competitives i ja tenim assegurades les excursions amb la cobertura pròpia de l'Ateneu. Convenim que la proposta de federar-se o no ha de sorgir de la secció i després ser plantejada a la Junta.

Confirmem també que les samarretes que va demanar la secció excursionista volia fer-se seran abonades per l'Ateneu, donat que la secció fa tasques organitzatives.

## **7. Participació en el calendari de Sant Gregori 2026**

JR explica que se'ns ha dirigit la Regidoria de Cultura de l'Ajuntament de sant Gregori per a que participem en la confecció del calendari municipal 2026 en base a els nostres coneixences del món de les papallones. Ja ens hem reunit amb ella i CC i altres membres del Grup d'Observació de les Papallones, han fet ja tria de fotos per a pder ser escollides per l'editor del calendari.

## **8. Conveniència de desvincular-nos de la plataforma WIX, on tenim la pàgina web, i trasllat a una altra plataforma.**

La plataforma en tenim la pàgina web, Wix, s'enfronta a connotacions polítiques clarament vinculades al context israelià, especialment per les seves respostes internes i públiques al conflicte Israel–Palestina. Malgrat que la companyia es projecta com a neutral, els incidents descrits han generat controvèrsia i han fet que sigui percebuda com a parcial o alineada con la posició oficial israeliana en contextos sensibles.

Es planteja en junta, en tant això i a proposta de MB, canviar la plataforma on es sustenti la nostra web. Confiem a MB i VN les tasques de recerca de nou domini i traspàs.

## **9. Activitats artístiques:**

MB explica la possible participació d'artistes de Llemenart al projecte Veus Compartides, sobre violència de gènere

També una possible exposició de dibuixos originals del llibre “La Llèmena dibuixada” de Ramon Prior i realització d'una col·lecció de fotografies de la vall, basades en aquest llibre. Es farien també fotos actualitzades de les zones dibuixades en l'original.

A més, planteja la celebració dels 10 anys del Projecte Biblioart, amb una trobada d'artistes i l'edició (1exemplar) amb un recull del projecte per deixar en dipòsit a la Biblioteca

## **10. Conveniència de tenir un gestor de socis**

Es planteja per la necessitat per acomplir LOPD i gestionar-ho correctament i es planteja fer-ho amb la FAC

### **11. Definició de tasques dins la Junta**

JR fa un repàs de les tasques atribuïdes als diferents components de la Junta (annex 2). S'expliquen les actuals, que poden tenir continuïtat en la següent junta si es desitja. RMs explica que hi ha un rol de comunicació que es fa, a més de tasques de comunicació com ara amb la revista 7 en1. També es planteja que si entren a junta socis de l'Observatori de la Llèmena, sigui una tasca més.

### **12. Propostes d'activitats futures**

Es plantejaran en la següent reunió, ja amb nova junta.

### **13. Planificació de la renovació de Junta: assemblea i continuïtat.**

JR explica que segons Estatuts aquest any cal fer l'Assemblea Extraordinària de renovació de Junta. Enguany s'inclouria també en l'ordre del dia i per la seva rellevància, l'aprovació del conveni de cessió de la Rectoria amb l'Ajuntament.

Establim diumenge 30 de novembre a les 17h com data per celebrar aquesta Assemblea. Els socis serien informats 3 setmanes abans i a partir d'aleshores la Junta actuaria en funcions. Es demanarà als socis ens comuniquin si algú vol incorporar-se a la Junta o que es pot presentar una llista alternativa completa. RM confirma el fet que vol presentar llista de Junta continuista.

### **14. Precs, preguntes i altres temes que sorgeixin.**

VN diu que caldrà avisar Ajuntament per arreglar el teulat per goteres. Avisarà RM que diu disposem d'un informe tècnic de l'estat actual de la Rectoria.

RM planteja que, com l'any passat, cal cada secció expliqui què li cal de pressupost. En tant no es tenia preparat, es valora que siguin pressupostos continuistes amb l'any passat.

RM explica que no s'ha gastat la inversió feta per als ponents del cicle de la pandèmia a Can Buch i planteja fer-hi una activitat de la Junta.

JB explica que va haver-hi una reunió amb LLEN i l'associació Sèlvans per al projecte "Muntanyes del Rocacorba", que pretén preservar la biodiversitat i reforçar la resiliència d'aquest paisatge, combinant la

recuperació d'espais oberts, la millora de boscos densos, preservació de boscos madurs i formalitzant acords de custòdia amb les propietats forestals. En la reunió del mes de juny a Canet d'Adri, JB va oferir la possibilitat de col·laboració de l'Ateneu en els tasques que es vagin concretant.

Finalitza la reunió a les 21.05

Atentament,

Jordi Rubió  
Secretari  
Sant Gregori, a 5 d'octubre del 2025



## **ACTA DE L'ASSEMBLEA EXTRAORDINÀRIA DE L'ATENEU DE LA VALL DE LLÉMENA**

**DATA:** Diumenge 30 de novembre de 2025

**HORA:** 17 hores en primera convocatòria i a les 17:15 hores en segona

**LLOC:** Rectoria de Cartellà

L'assemblea inicia a les 17.15 hores en segona convocatòria amb els socis presents en tant en primera no s'assoleix la presència del 50% de la massa social requerit.

### **Assistents (es numeren socis i beneficiaris assistents, amb un vot):**

1. Helena Guasch
2. Robert Mas
3. Jesús Busquets
4. Cesc Compte
5. Carme Callejón
6. Jordi Fàbrega
7. Helena Riuró
8. Toni Codina
9. Veva Noguera
10. Eneida Rusalleda
11. Carme Rabell
12. Enric Forés
13. Enric Vilchez
14. Josep Puig
15. Miquel Bohigas
16. Jordi Rubió
17. Ricard March

L'ordre del dia s'ha desenvolupat de la següent forma

### **1. Aprovació de l'acta de l'anterior assemblea**

S'aprova, per unanimitat, l'acta de l'anterior assemblea ordinària del 25 de maig del 2025, enviada als socis.

## **2. Aprovació del Conveni d' Ús de la Rectoria amb l'Ajuntament de Sant Gregori**

Ricard March llegeix i explica el conveni d'ús de la Rectoria que s'ha treballat amb l'Ajuntament de Sant Gregori, actual propietari, amb vigència de 4 anys renovables.

Veva Noguera comenta que caldrà exposar l'arranjament del sostre.

Enric Forés demana es faci inventari actualitzat per afegir-lo al conveni.

Comentem totes les inversions fetes mentre la propietat va ser del Bisbat.

Exposats els punts i fets els comentaris pertinents, s'aprova per unanimitat dels presents

La Junta entrant valorarà posar a la web el conveni d'ús.

## **3. Resum de president sortint de la legislatura 2021-2025**

Es transcriuen les paraules del president sortint, Ricard March, que fa a mode de resum de la legislatura 2021-2025

### ***Informe del President***

*“L'assemblea extraordinària te com objectiu la renovació de la Junta un cop transcorreguts els 4 anys de mandat de l'anterior, i tal i com marquen els Estatuts de l'entitat.*

*El balanç del període 2021-2025 es molt positiu. Després d'un període molt marcat per la pandèmia i la dificultat per portar a terme activitats, a partir del 2022 les activitats de l'Ateneu es van normalitzar i van agafar una nova embranzida, fruit de les propostes de la nova Junta. Algunes de les activitats ja consolidades han continuat endavant per l'esforç dels vocals, la Carme Callejón al davant de DELECTURA, el Club de Lectura de l'Ateneu, que ja porta 14 edicions i que ha continuat motivant a un grup de fidels lectors, que any rere any no ens volem perdre les propostes i les activitats que la Carme ens proposa.*

*També vull agrair a en Jordi Fàbregas i en Xavier Parellada que han estat al davant del Casal aquests darrers 4 anys. El Casal ha complert 29 anys de d'aquell any 1997 on dues mares de l'Ateneu van decidir oferir un espai d'oci diferent a les famílies de l'Ateneu. Recordar que el 2024 la Federació d'Ateneus de Catalunya ens va donar el premi Jove, memorial Ricard Julià per la nostre proposta de Casal. I em fa il·lusió veure que dues mares agafen el relleu d'en Jordi i en Xavier al davant del Casal.*

*Aquests 4 anys també han estat molt actius pel grup Excursionista que havia estat parat des del 2015. El 2022 en Robert Mas i en Jesús Busquets van proposar reprendre les caminades, que s'han convertit cada mes en un èxit d'assistència, amb un equip les prepara i que a més proposa altres activitats,*

com les 5 edicions de participació a l'Oncotrail, 4 edicions de participació a l'Oncobike, o la caminada per recollir fons per la Marató de TV3.

Una de les activitats que mes ens motiven son les conferències i debats, i també podem dir que aquests darrers 4 anys han estat tot un èxit. Impulsades per en Toni Codina i en Miquel Bohigas, el Cicle el Món que ve ens ha portat 11 ponents d'alt nivell amb un gran èxit d'assistència. I d'un d'aquests cicles, el d'Art i Dona, que es va fer el 2022, va néixer la idea de Llemenart. Una nova iniciativa de l'Ateneu, ideada e impulsada per en Miquel Bohigas i que es punt de trobada dels artistes de la Vall. Va néixer el 2023 com una trobada anual i aquest 2026 ja en celebrarem la 4ª edició. Al voltant del Llemenart s'han organitzat altres iniciatives, com les Converses d'art Punt i a pArt o la iniciativa de Veus Compartides.

Una altra de les novetats dels darrers 4 anys ha estat la col·laboració amb la Llémena Espai Natural, entitat amb la que ens lliga l'interès per la conservació del medi i la Vall. D'aquest treball conjunt n'ha sortit la iniciativa de l'Observatori de la Llémena, que es constitueix avui com a Comissió e incorpora a la junta una de les seves impulsores, l'Helena Guasch.

Arran d'un taller de identificació de papallones el 2022 es va constituir un Transsecte de identificació de papallones, on un grup de voluntaris faran recomptes e identificacions per saber quin es l'estat de salut de les papallones a la Vall.

Malgrat tot, no totes les iniciatives tenen continuïtat, i hem de dir que aquest 2025 ha estat el darrer any on hem ofert el Premi Ateneu de la Vall de Llémena al millor Treball de recerca sobre la Vall, degut a la manca de treballs presentats. També malgrat la vinculació de l'Ateneu amb la Festa Remença, els darrers anys ja només hi hem participat com a voluntaris alguns socis i l'activitat ja està gestionada per un equip extern a l'Ateneu.

I no vull acabar sense agrair de manera especial dues tasques que son molt rellevants pel bon funcionament de l'Ateneu, l'esforç de la tresorera, la Veva Noguera, que ha fet un treball metòdic i excel·lent aquests 4 anys, i el secretari, en Jordi Rubió, sense la seva tasca ordenada i de referència no tindríem totes les actes disponibles ni tindríem la tranquil·litat de que estem fent les coses ben fetes.

L'Ateneu te actualment 197 socis”

#### **4. Renovació de la Junta de l'Ateneu**

El secretari sortint Jordi Rubió informa que sols s'ha rebut una proposta de junta que és la formada per Ricard March com a president, Cesc Compte com a sots-president, Veva Noguera com a tresorera, Antoni Codina com a secretari i Carme Callejón, Eneida Rusalleda, Helena Riuró, Jordi Fàbrega, Carme Rabell, Robert Mas, Miquel Bohigas, Helena Guasch i Jordi Rubió a les vocalies.

Es procedeix a la votació, essent aprovada amb 17 vots a favor, cap en contra i cap abstenció.

La nova junta pren, doncs, possessió de càrrecs des d'avui 30 de novembre 2025 i per 4 anys. Es comunicarà el canvi de junta a la Generalitat de Catalunya pels mitjans habituals.

### **5. Precs i preguntes**

Josep Puig pregunta si des de l'Ateneu es pot fer alguna acció per a la reivindicació que l'àrea de la Vall sigui Àrea Bàsica de Salut (ABS) per ella mateixa, ja que avui en dia pertany a Girona 4. Es comenta que podem donar suport si es fa alguna iniciativa popular i es demana la opinió a associacions de la Vall, però que la decisió es pren a nivell de Departament de Salut de la Generalitat.

Helena Guasch comenta que l'endemà de l'assemblea el grup de l'Observatori del Llémena procedirà amb una nova anàlisi de l'aigua de la riera presa en 4 punts diferents del seu recorregut per la vall.

Finalitza l'Assemblea a les 18:20h

Acta elaborada per:

Jordi Rubió  
Secretari Ateneu de la Vall del Llémena

*Pendent de ser aprovada en la propera assemblea.*

Sant Gregori, 30 de novembre del 2025